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In memoriam Albert Olthof      Gerrit van der Meer 

 
Op 26 juli 2021 overleed heel plotseling Albert Olthof. We wensen als bestuur van de Partij van de 

Arbeid Teylingen Ada, hun kinderen en de familie en vrienden van Albert heel veel sterkte. 

 

Decennialang was Albert een boegbeeld van onze lokale PvdA, eerst in 

de toenmalige gemeente Sassenheim en sinds 2006 in Teylingen. In 

Sassenheim was hij drie periodes lang gemeenteraadslid en van 1994 tot 

2001 wethouder voor de PvdA. We kwamen bij de 

gemeenteraadsverkiezingen altijd sterker naar voren dan we op grond 

van de landelijke peilingen konden verwachten en dat was voor een 

groot deel aan Albert te danken. Wethouder in Sassenheim was een 

parttimefunctie en die viel niet te combineren met de topfunctie bij het 

Ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, die Albert in 

2001 kreeg. 

 

 

De rust en kalmte waarmee hij politiek bedreef én waarmee hij mooie sociaaldemocratische resultaten 

boekte, hebben we in de jaren daarna heel erg gemist. Zijn aandacht en warmte voor de mensen om hem 

heen, zijn grote inzicht en zeker ook zijn gevoel voor humor, misschien nog wel meer. 

Schokkend, ineens is Albert er niet meer. Toen ik in 1986 in Sassenheim kwam wonen, waren Albert en 

Ada de eerste vrienden die mijn toenmalige vrouw en ik kregen. Onze dochters speelden in de 

basisschool leeftijd veel met elkaar. Ik denk daar nu met veel tranen in de ogen aan terug. 

 

Zo ongeveer de hele samenleving van Sassenheim zal Albert missen. Hij was voorzitter van de 

schaakclub SSC en van Theater ’t Onderdak. Hij was met zijn grote maatschappelijke betrokkenheid in 

die functies precies op zijn plek. Het bestaan van Theater ‘t Onderdak was één van de resultaten van zijn 

grote inzet als wethouder. 

 

Albert was sociaaldemocraat in hart en nieren en bleef zijn leven lang loyaal aan de PvdA. Toen hij met 

pensioen ging, trad hij meteen weer toe tot het bestuur van de afdeling Teylingen. Als we een 

ingewikkelde kwestie bespraken, keken we altijd vooral naar Albert. Daarin, en in zijn sympathieke 

manier van politiek actief zijn, kan niemand hem opvolgen. We zullen hem enorm missen.  
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Verdriet ….         Paul Witteman 
 

Een nieuwsbrief beginnen met een herinnering aan Albert en dan een stukje moeten schrijven gaat mij 

niet goed af. Vanaf mijn eerste contact met de PvdA Teylingen was Albert aanwezig. Bij elk contact 

was hij een luisterend oor, relativerend en op een rustige manier gaf hij zijn mening. Ik hoop dat we zo 

blijven doen binnen onze partij.  

 

 
 

 

Wie komt ons bestuur versterken?            Gerrit van der Meer 
 

Het was vreemd en verdrietig, onze eerste bestuursvergadering zonder Albert. We zijn compleet, 

dachten we nadat we alle vier hadden ingelogd. Maar we waren niet compleet, want dat kan helemaal 

niet zonder Albert. 

We missen Albert. Omdat hij een ontzettende aardige man was, maar toch ook heel praktisch omdat hij 

als secretaris belangrijk werk voor de afdeling deed. We zoeken geen vervanger van Albert, die gaan we 

nooit vinden. Maar we zoeken wel iemand die ons bestuur weer op een vijftal kan brengen, zodat we de 

taken beter kunnen verdelen. We zoeken dus ook niet persé een secretaris, als we weer met z’n vijven 

zijn, kunnen we opnieuw naar de taakverdeling kijken. 

 

Ben jij degene die een paar uur per maand (meer is het echt niet) kan helpen om de zaken in goede 

banen te leiden of ken je een partijgenoot die daar geschikt voor is? Laat het ons weten op 

teylingen@pvda.nl of bij Gerrit van der Meer (06 1400 9487). 

 

Aanmelden voor kandidatenlijst gemeenteraadsverkiezingen      Elsbeth Koek 
 

De kandidatencommissie heeft de aanmeldingen ontvangen. Vanaf begin oktober vinden de gespreken 

met de kandidaten plaats. Door het wegvallen van Albert bestaat de selectiecommissie nog uit 2 leden, 

Elsbeth en Gerrit. Albert was als secretaris een spin in het web. Hij was verantwoordelijk voor de 

aanmeldingen en planning. We hebben dit zoveel mogelijk proberen te reproduceren. Mochten we nog 

iemand gemist hebben of wil je je alsnog aanmelden neem dat even contact op met Elsbeth 

(elsbethkoek@gmail.com). 

mailto:teylingen@pvda.nl


 

 

 

PVDA TEYLINGEN         
 N i e u w s b r i e f  S e p t e m b e r  2 0 2 1  

 3 

 

Van de voorzitter…         Jan Kuipers 
 

Nu op landelijk niveau eindelijk een samenwerkingsverband ontstaat tussen Groen Links en onze eigen 

partij rijst de vraag wat we daar op lokaalniveau nu mee kunnen. 

Ik ben – net als Lilianne Ploumen en Jesse Klaver – van mening dat een bredere samenwerking tussen 

beide partijen, ook lokaal, nodig is om onze idealen te kunnen verwezenlijken. Hoe deze samenwerking 

er praktisch uit komt te zien hangt af wat de leden van beide partijen willen. Gaan we de samenwerking 

aan zonder gezamenlijke lijst en stemmen we diverse programmapunten op elkaar af?  Dat is aan u als 

lid om te bepalen. Wel weet ik dat er genoeg punten zijn te vinden, waarop we elkaar zouden kunnen 

vinden; denk aan o.a.: 

• Grote woningtekorten, met name bij de sociale huur en betaalbare koopwoningen 

• De groeiende ongelijkheid tussen bevolkingsgroepen; waar de een geld als water verdient, kan 

de ander de touwtjes niet meer aan elkaar vastknopen. 

• De klimaatcrisis en hoe we een en ander moeten gaan aanpakken; het lijkt er steeds meer op dat 

de gewone burger hiervan de lasten moet gaan dragen. 

Samen zouden we lokaal – op dit moment – met 4 zetels in de raad al wat meer in te brokkelen hebben.  

Samen kunnen we wellicht het aantal zetels doen groeien naar 5 of misschien zelfs 6. 

 

In de komende ledenvergadering (najaar) zullen we u hierover bevragen; tenslotte is het – voor je het 

weet – maart 2022. 

 

 

Nieuw, ons PvdA Ombudsteam      Paul Witteman 
 

Begin van deze maand zijn we gestart met ons Ombudsteam 

PvdA Teylingen. Regelmatig hebben we contact met 

inwoners die vastlopen in hun contact met de gemeente. In 

die gevallen is de gemeente, bewust of onbewust, een muur 

geworden waar de inwoner tegenop loopt. Met de introductie 

van het Ombudsteam PvdA Teylingen kunnen we deze 

mensen misschien helpen en ervoor zorgen dat de gemeente 

er in deze gevallen is voor haar inwoners. 

 

Het Ombudsteam PvdA Teylingen biedt allereerst een 

luisterend oor en zorgt ervoor dat zaken van individuele 

burgers in behandeling worden genomen en daar waar 

mogelijk worden opgelost. Indien nodig wordt doorverwezen 

naar een instantie of instelling die kan helpen. Het probleem 

hoeft niet per se iets met gemeente te maken te hebben. Denk 

bijvoorbeeld aan juridisch getouwtrek, gebrekkige huisvesting, problemen met uitkeringen enz. 

Allemaal zaken dus die mensen dagelijks raken. Men kan ook op weg geholpen worden, als men niet 

goed weet bij welke instantie aan te kloppen. 
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Alle inwoners van Teylingen kunnen om ondersteuning vragen, ongeacht hun politieke voorkeur. Met 

wat voor vraag je ook komt, het team probeert een (begin van een) antwoord te geven. Dat kan zijn door 

je door te verwijzen, je te wijzen op waar je informatie kunt vinden of oplossingsrichtingen aan te 

dragen. Er zijn geen kosten verbonden aan het inschakelen van het Ombudsteam PvdA Teylingen. 

 

Mocht je iemand spreken die onze hulp kan gebruiken, dan kun je deze persoon op het spoort zetten van 

ons team. Het Ombudsteam PvdA Teylingen is bereikbaar via de teylingen.pvda.nl/ombudsteam of 

WhatsApp (0610391617). 

 

 

Van de fractievoorzitter….            Sandra Groenendal 
 

Bezuinigen op de zorg is wat de PvdA Teylingen betreft niet verstandig, en zeker niet in tijden van 

crisis. Er ontbreekt nog te veel informatie om nu al te speculeren over bezuinigingen. De Corona-crisis 

treft de samenleving hard, en de gevolgen die dat heeft moeten we met elkaar opvangen. Niet 

bezuinigen op de vangnetten van mensen, ook niet op publieke voorzieningen zoals bibliotheken en 

wijkcentra. Niet bezuinigen op voorzieningen die de maatschappij dragen. We kunnen onze jeugd niet in 

de kou laten staan! 

 

Natuurlijk is het goed om te kijken naar de kostenkant: kan het efficiënter, kunnen we zorgfraude 

tegengaan, zo kunnen we geld besparen. Maar dat is wat anders dan bezuinigen. Mensen die zorg nodig 

hebben moeten dat ook geleverd krijgen. We willen geen wachtlijsten aanleggen en geen nee zeggen 

tegen mensen die zorg nodig hebben. Geen zorgplafonds. En als we dan toch niet uitkomen op een 

geheel sluitende begroting, dan is dat ook een signaal, aan landelijke en provinciale overheden. Als het 

niet kan, dan kan het niet. Daarom heeft de PvdA Teylingen ook mee getekend voor de VNG-motie. We 

zien dat onze gemeentelijke vrijheid steeds verder beperkt wordt. Ik wil daarover met het Rijk in 

gesprek. Zolang we niet meer of minder zijn dan een lokaal loket van de rijksoverheid, kunnen we niet 

als enige verantwoordelijk worden gesteld voor de financiële consequenties. Of het Rijk geeft ons de 

ruimte om zelf beleid te maken, of het moet de hele rekening betalen.’  

 

Niemand is gehouden aan het onmogelijke. Wij gaan in Teylingen niet de landelijke problemen 

oplossen, daarvoor ligt de sleutel in Den Haag. Den Haag heeft te weinig geld meegegeven met de 

decentralisaties en Den Haag moet dat zelf rechtzetten. Diverse brandbrieven zijn al die kant op 

gestuurd. De PvdA Teylingen diende een motie in die oproept tot het scherper in beeld brengen van de 

rol van het Rijk in het ontstane begrotingsgat. Een stevig geluid richting Den Haag is nodig. Mijn 

verwachting is dat het Rijk uiteindelijk ook zijn verantwoordelijkheid gaat nemen. Daarom willen we in 

Teylingen nu niet meer kapot bezuinigen dan straks nodig blijkt te zijn geweest. Haastige spoed is in dit 

soort zaken zelden goed. 

 

We kunnen natuurlijk doorgaan met de kaasschaaf over de rug van onze inwoners en bedrijven. We 

kunnen het zwembad sluiten, of de bibliotheekvoorzieningen afbouwen. Maar in dit geval zeggen wij: 

tot hier en niet verder, dit willen we niet. De regelingen in het sociaal domein worden uitgevoerd door 

onze gemeenschappelijke regelingen. Daarvoor reserveren we ondertussen een groot deel van onze 

begroting. We investeren fors om binnen de gemeenschappelijke regeling kosten te besparen, maar de 

kostenstijging daar wordt veroorzaakt doordat er steeds meer werk is in het sociaal domein. Het voelt 

https://teylingen.pvda.nl/ombudsteam
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alsof we met de rug tegen de muur worden gezet. Het gedeelte van onze begroting waar we kunnen 

zoeken naar bezuinigingen, wordt steeds kleiner en gaat ten koste van kwetsbare mensen. 

 

We hebben als gemeente nog zoveel uitdagingen daarnaast. Ik noem de huisvesting van 

seizoenarbeiders onder volstrekt mensonwaardige en zelfs soms brandgevaarlijke situaties. Om nog 

maar te zwijgen over het feit dat zij in die omstandigheden onmogelijk zich aan de 1,5 meter regel 

kunnen houden. En toch bezuinigen wij daar. Ik noem óók het volstrekt achterblijven van de bouw van 

sociale huurwoningen. Wat dit betreft vraagt de PvdA zich zelfs af of het college met de 

woningcorporaties wel in een sfeer van gezamenlijk de schouders eronder optrekt. Gezien de geringe 

voortvarendheid op dit vlak ben ik maar zo vrij daar gezonde twijfels over te hebben. 

 

Van de Campagnecoördinator….       Remco Huisman 
 

Is de vereniging van de PvdA Teylingen levendig genoeg om te overleven? 

De grenzen van het neoliberalisme zijn in zicht. Deze politieke en maatschappij stroming heeft een 

economische voorspoed gebracht voor de grote bedrijven, een enkeling en de staatskas. Maar het 

merendeel van de Nederlandse burger heeft niets van deze economische groei gemerkt. Wel van alle 

problemen en die zijn talrijk. Niets voor niets klinkt de roep steeds luider voor verhoging van de 

koopkracht en verhoging van het minimumloon. En de vakcentrale CNV vindt door de toename van 

burn-out dat de werkweek naar 30 uur moet. Tot overmaat van ramp wordt Den Haag als vanouds 

gedomineerd door Kerk en Kapitaal. Er gebeurt op dit moment dus niets of te laat. Alleen het wisselen 

van bewindslieden gaat in rap tempo door!  

 

Onder die omstandigheid zijn de voorbereidingen voor de GR-verkiezingen van start gegaan. 

Vooralsnog onder de titel wonen, wonen, wonen. We gaan vanuit het Campagneteam van Sebastiaan 

Timmermans een totaal andere benadering van verkiezingscampagne invoeren volgens het principe van 

een drietrapsraket, een trechterbenadering en organizing. We vermijden daarbij in alle gevallen de vraag 

om lid te worden van de PvdA. In plaats daarvan vragen we naar email adressen. Dus een registratie van 

e-mails. Wel onder de voorwaarde dat we altijd toestemming vragen om deze adressen 2x te mogen 

gebruiken. De AVG biedt daarvoor ruimte. 

 

In het geheel speelt de trechterbenadering een centrale rol. Via mensen bereiken, mensen boeien, 

mensen binden en tenslotte mensen behouden komen we tot een levendige vereniging. Bianca Jamanika 

van het Campagneteam is een van de presentatoren van het geheel. Haar uitgangspunt is dat mensen 

vanzelf lid worden als de trechterbenadering stelselmatig wordt volgehouden. Van nu af aan gaan we 

acties voorbereiden op basis van thema’s die in onze gemeente spelen. Deze thema’s worden zoveel 

mogelijk aangedragen en georganiseerd door de burgers van Teylingen. Het kan gaan over veiligheid, 

wonen, overlast, verduurzaming etc. En dan…. 

 

En dan beginnen onmiddellijk mijn zorgen. Ik weet namelijk dat het gros van de burgers meer 

belangstelling heeft voor vermaak en dat valt natuurlijk onder het oude regiem: ”Geef het volk brood en 

spelen, dan kan de gevestigde orde zijn gang gaan”. Waar halen wij in vredesnaam al die vrijwilligers 

vandaan die ons helpen onze gemeente door al die problemen van nu en die van morgen te loodsen. Wie 

organiseert al die thema-avonden, wie o wie organiseert dat? Als ik dan ook merk dat we voor onze 

verkiezingslijst nog mensen nodig hebben. Dan maak ik mij zorgen. Door de covid-19 maatregelen zijn 

veel activiteiten niet doorgegaan. Het verenigingsleven van de PvdA Teylingen is tot stilstand gebracht 
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en zo langzamerhand moeten we dat weer tot leven roepen. Als dan ook het zoeken naar een nieuw 

bestuurslid moeizaam gaat word ik bijkans somber. Hoe stel ik als CaCo teams samen voor de 

verkiezingen wanneer er geen vrijwilligers zijn. Is er nog leven voor een levendige PvdA Teylingen? 

 

We weten dat burgers altijd betrokken zijn bij hun gemeente en daarvoor ideeën hebben. Maar de stap 

om dat in daden om te zetten en zich daadwerkelijk in te zetten is groot. Maar wij van de PvdA 

Teylingen proberen het en voortaan is iedereen in Teylingen, lid of geen lid, die een bijdrage wil 

leveren, welkom. Mensen in Teylingen, die een trekkersrol willen vervullen bij acties zijn welkom. 

Mensen in Teylingen met alleen goede ideeën zijn welkom. Al was het alleen maar onder het motto 

“liever goed gejat dan slecht gedacht”. In dit verband wil ik het ombudsteam van de PvdA Teylingen 

noemen die kortelings geleden is ingesteld. Nu al merken we dat er een behoefte is aan mensen die een 

luisterend oor te bieden hebben.  

 

Het achterliggende hoofddoel dat we nastreven is prachtig verwoord door Tjeenk Willink in een tv-

interview en in zijn laatst uitgegeven boek, ”Kan de overheid crises aan”. De hoofddoelstelling is dat we 

ervan af moeten dat succes uitsluitend in economische termen wordt gevat, dat de overheid een bedrijf 

is, en dat de burgers klanten zijn. En tot slot meer compassie van de overheid voor haar burgers. 

Als mensen een behoefte hebben voor een gesprek alvorens ze besluiten daadwerkelijk mee te doen, 

weet dan dat ons bestuur, en onze (steun)fractieleden voor iedereen klaar staan. Uitsluitend voor een 

functie in het bestuur of als fractielid geldt de eis van lidmaatschap van de PvdA. Voor alle andere 

activiteiten bestaat er geen eis meer.   

 

Algemene informatie verkrijgbaar bij onze voorzitter j.kuipers@raadteylingen.nl of via onze website 

teylingen.pvda.nl; over onze verkiezingslijst bij elsbethkoek@gmail.com en gvandermeer@planet.nl; 

over ondersteuning van de fractie bij s.groenendal@raadteylingen.nl  en p.witteman@raadteylingen.nl; 

over de campagne bij p.witteman@raadteylingen.nl en bij mij via remcohuisman@gmail.com  

 

 

Column         Gerrit van der Meer 

 

Linkse samenwerking 
Op 28 augustus stemden de leden van De Partij van de Arbeid en Groen Links in met de door Lilianne 

Ploumen en Jesse Klaver voorgestelde verregaande samenwerking tijdens de formatie van een nieuw 

kabinet. Belangrijkste argument: we kunnen het beleid in de komende jaren niet overlaten aan de rechtse 

en conservatieve partijen. Zaken als de klimaatcrisis en de woningnood (en nog wel meer) zijn daarvoor 

te belangrijk en te dringend. 

 

Dat schreef ik op maandag 30 augustus in de eerste versie van deze tekst. Binnen 24 uur daarna was de 

informateursopdracht van Mariëtte Hamer mislukt. Linkse samenwerking is kennelijk een grote dreiging 

voor VVD en CDA. Ze gingen de inhoudelijke discussie over de formatie van een kabinet niet eens 

meer aan en blokkeerden de vorming van een ‘vijf partijen-kabinet’. Daarmee is dus ook directe invloed 

van linkse, progressieve partijen in de ijskast gezet. Zonde voor PvdA en GL, maar vooral zonde voor 

Nederland. 

 

Is daarmee die linkse samenwerking failliet? Nee, in tegendeel: als de rechtse en conservatieve politiek 

alleen met links wil samenwerken als die een zwakke positie hebben, moeten we zorgen dat die positie 

mailto:j.kuipers@raadteylingen.nl
mailto:elsbethkoek@gmail.com
mailto:gvandermeer@planet.nl
mailto:s.groenendal@raadteylingen.nl
mailto:p.witteman@raadteylingen.nl
mailto:p.witteman@raadteylingen.nl
mailto:remcohuisman@gmail.com
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zo sterk wordt, dat ze er niet meer omheen kunnen. Uit de recente geschiedenis kunnen we leren dat 

gebrekkige of zelfs afwezige samenwerking onze positie verzwakt. Doorgaan met een hechte 

samenwerking dus, om het volgende (minderheids-)kabinet er krachtig op te wijzen, dat voortzetting 

van het kabinetsbeleid van Rutte III zeer schadelijk zal zijn, ook voor vertrouwen van de kiezers.  

Met de samenwerking tijdens de formatie, door de onderhandelingen met één gezamenlijke fractie in te 

gaan, was ik het dus van harte eens. Met het streven om de komende vier jaar een linkse en progressieve 

stem te laten doorklinken in het regeringsbeleid evenzeer. Het grote probleem in het kabinet Rutte II 

was, dat we daar alleen stonden en weliswaar een paar ‘dingen onze kiezers voor elkaar kregen’ 

(Lilianne tijdens de politieke ledenraad) maar verder toch vooral medeverantwoordelijk waren voor 

rabiaat rechtse stokpaardjes van de VVD, zoals de fraudewet en de participatiewet, waarvan de diep 

trieste gevolgen vooral de kiezers met een laag inkomen ongenadig hard troffen. Dan toch maar liever in 

de oppositie en – samen, ook met SP – aantonen dat er een alternatief is voor Rutte.  

 

Een heel andere discussie – die al door de politieke ledenraad gonsde – is die over een fusie op links. 

Daar ben ik nooit voorstander geweest en dat ben ik ook nu niet. Ik ben (ongeveer op de dag af, realiseer 

ik me net) 40 jaar lid van de PvdA. Dat ben ik omdat ik sociaaldemocraat in hart en nieren ben, en daar 

hecht ik zeer aan. Met alle sympathie voor GL moeten we wel constateren dat dat een liberale partij is. 

Daar is maar één ding mis mee, en dat is dat liberaal niet sociaaldemocratisch is. Het leidt soms ook tot 

verschillende uitkomsten. Ik herinner me een lang gesprek met Jesse Klaver (toen woordvoerder Sociale 

Zaken) over de Wet werken naar vermogen, de nóg slechtere voorloper van de Participatiewet, die de 

Eerste Kamer niet haalde door de val van Rutte I. De kern van het standpunt van Jesse, wat hij bij de 

behandeling in de Tweede Kamer herhaalde: ‘een mooie, liberale wet’. Dat progressief liberale karakter 

van GL staat intensieve samenwerking niet in de weg, maar een fusie wél. Een lid van de PvdA zei op 

de politieke ledenraad: ‘Ik maak me zorgen dat de PvdA straks niet meer de PvdA is.’ 

Ik hoop vurig dat de fracties van PvdA en GL de krachtenbundeling op links in de oppositie volhouden, 

en de SP, PvdD en Bij1 daarbij betrekken. Dat is dringend noodzakelijk, juist in de oppositie tegen een 

minderheidskabinet. Maar ik hoop ook dat de zorgen van het hierboven geciteerde lid van de PvdA 

serieus worden genomen en dus niet bewaarheid worden. 

 


